
Referat af bestyrelsesmøde i Skæring Fællesråd, d. 10. januar 2024, kl 19.30 

Sted: Strandvangsvej 72 

Deltagere: Annbrit, Lise-Lotte, Ivar, David, Sanne, Mikkel, Simon 

Referent: Simon 

 

Dagsorden 

1. Opfølgning fra sidste møde 
2. Lokalområdebeskrivelse  
3. Nyt fra trafikudvalget 
4. Nyt fra Miljø- og naturudvalget 
5. Nyt fra kommunikation  
6. Økonomi 
7. Generalforsamling 
8. Evt. 

 

Referat 

1. Opfølgning fra sidste møde 

Rettelse til referatet fra sidste møde: Sanne Krause er optaget som suppleant i Fællesrådets 
bestyrelse. Ellers godkendt referat. 

Sussie har trukket sig fra Fællesrådets bestyrelse. 

2. Lokalområdebeskrivelsen 

Udkast til lokalområdebeskrivelsen er lavet af Sussie og ligger i Dropbox. Medlemmerne af 
bestyrelsen gennemlæser beskrivelsen inden næste møde. Kommentarer til beskrivelsen sendes til 
Lise-Lotte senest d. 20. februar. Link til beskrivelsen er udsendt i Messenger-gruppen. 

3. Nyt fra trafikudvalget 

På baggrund af henvendelse til Fællesrådet, mødtes trafikudvalget d. 20/11 med Peter Klingsten og 
Helle Engelbrechtsen, begge medlemmer af grundejerforeningen Skæring Hede Nord og med 
mandat fra samme. Grundejerforeningen ønsker at sætte fart på de trafikforbedringer, der blev lovet 
i forbindelse med vedtagelse af helårslokalplanen. Der ønskes foretræde politisk. På mødet blev 
der taget initiativ til en henvendelse til kommunen. Der er nu indsendt brev til Mobilitet vedr. 
trafiksituationen omkring Strandvangsvej, Åstrup Strandvej, og Plantagevej. Brevet er lagt på 
Fællesrådets Facebook-gruppe. Kommunen er ikke vendt tilbage. Arbejdsgruppen holder møde 
igen d. 18. januar. 

Vedr. forsøgsordning med 40 km/t: Grundejerforeningen Skæring Hede Nord har henvendt sig og vil 
gerne udvide forsøgsordningen til at omfatte vejstrækningen langs det gamle sommerhusområde 
(Strandvangsvej, Åstrup Strandvej og Plantagevej) samt hele Skæring Hedevej hen til Svinbovej. 
Simon undersøger om der er ønske om at Egå Møllevej også indgår i forsøgsordningen. 



Fællesrådet mangler teknisk indsigt til at kunne udfordre Mobilitet på trafikale løsninger. F.eks. ved 
det gamle sommerhusområde og ved niveaufri krydsning af Grenaavej. Hvis der blandt 
medlemmerne findes ekspertise vedr. trafikløsninger, vil Fællesrådet meget gerne sparre og trække 
på viden. 

4. Nyt fra miljø- og naturudvalget 

Lisbeth Nielsen er nu med i udvalget. Der blev afholdt møde i udvalget i december 2023. Følgende 
(det med kursiv) er referat af dette møde. 

Natur og miljø – enighed om at beskyttelse og udbygning af Skærings vilde og bevaringsværdige 
natur er det strategiske fokus.  

Actions:  

• Kortlægning af Skærings natur for at visualisere værdien og hvad den kan være for 
fremtiden.  

o Ønsket er at udvalget har en vision for naturen i Skæring – arbejdet pågår i 2024 
første kvartal.  

▪ Heri undersøges hvilke kommunale, nationale og EU baserede planer der 
kan understøtte vores visioner.  

• Undersøge Aarhus kommunes interesse for skovrejsning i Skæring (Annbritt)  

o Skærings paragraf 3 områder er tilset i år og her blev det understreget at de er 
bevaringsværdige og i god stand.  

• Undersøge muligheden for at tilgå stenbanken til at skabe høfder til kystbeskyttelse 
(Annbritt)  

• Kortlægge hvilke muligheder der er for at søge finansiering til at udbygge Skærings natur -
arbejdet pågår ind i 2024(hele udvalget).   

• Undersøg hvilke muligheder Fællesrådet har ift. finde samarbejdspartnere indenfor natur og 
miljø (2024 hele udvalget).   

Til næste møde og som forberedelse:  

• Lisbeth: læs op på den Blå/Grønne plan for kommunen;   

o (sæt møde op med en naturvandring efter vision/strategi dialog)  

• Annbritt: læs op på EU plan  

• Mikkel: deler biolog rapport og læser op på den; sætter møde op i 2024 mht Natur vision for 
Skæring.  

Annbrit oplyste at byrådet har vedtaget, at der skal oprettes en såkaldt stenbank. Lodsejere kan 
aflevere sten til kommunen. Kommunen kan så bruge dem til kystsikring. Fællesrådet ønsker at vide 



hvordan der indstilles til projekter? Skæring strand er ikke kommunalt ansvar og det er derfor op til 
private at kystsikre. David oplyser at vi har lov at vedligeholde eksisterende sikringer. 

Annbrit har kontakt til Liv Gro Jensen (næstforperson i teknisk udvalg), som undersøger mulighed 
for skovrejsning i Skæring. 

Mikkel lægger en natur- og miljørapport i Dropbox. Den er udarbejdet ifm. en tidligere høring vedr. 
udstykninger. 

5. Nyt fra kommunikation  
Intet nyt. 
 

6. Økonomi 
Ivar gennemgik regnskab og budget. Begge dele blev godkendt. Ivar er klar med 
kontingentopkrævning og vil sende dem ud snarest. 
 

7. Generalforsamling 
Der er generalforsamling d. 20. marts. Indkaldelse til generalforsamlingen skal sendes ud senest d. 
20. februar. Lise-Lotte finder et egnet lokale og sender indkaldelse ud. 
Lise-Lotte lave formandsberetning. 
Udvalgene laver beretninger. 
Indkøb til generalforsamling: Øl, sodavand, chips, kage, kaffe og te. 
Generalforsamlingen starter kl. 19. 
 

8. Evt. 
Lise-Lotte deltager i formandsmøde d. 11/1. 

Simon trækker sig fra Fællesrådets bestyrelse, men er villig til at være suppleant. Simon fortsætter 
som bestyrelsesmedlem indtil generalforsamlingen hvor Fællesrådet forhåbentligt kan blive 
suppleret med nye medlemmer. 

Lise-Lotte laver opslag på Facebook med opfordring til at stille op til bestyrelsen. 

Næste bestyrelsesmøde d. 22. februar. 

 


